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توجیهات عجیب اتاق بازرگانی درباره 
سوءاستفاده از کارت های بازرگانی

معاون سازمان توسعه تجارت خبر داد

صادرات 6/5 میلیارد دلار خدمات 
در سال جاری

یک استاد اقتصاد مطرح کرد

دستور عجیب مدیران ماهان 
به خدمه پروازی

معاون برنامه ریزی سازمان راهداری اعلام کرد

صرفه جویی روزانه 7 میلیون لیتر سوخت 
با اجرای طرح پیمایش

واردات  بی رویه وزارت راه 
صدای نعمت زاده را هم درآورد

معاون وزیر اقتصاد:

حقوق نجومی وجود نداشته!

عضو هیئت رئیســه اتاق بازرگانی تهران به توجیه سوءاستفاده از 
کارت های بازرگانی پرداخت.

حامد واحدی در گفت  وگو با ایسنا، اظهار داشت: موضوع کارت های بازرگانی 
و برخی مشــکلاتی که درباره آن مطرح می شود - از جمله استفاده از کارت های 

اجاره ای - بحث جدیدی نیست و هر از چندگاهی مطرح می شود.
وی افزود: براساس نظام تجاری وقتی کسی ثبت شرکت انجام می  دهد یعنی 
دارای شناسنامه حقوقی است. افرادی که می خواهند کار صادرات یا واردات انجام 
دهند در این روند بسیار طولانی گواهی  نامه کد مالیاتی و کد ارزش افزوده دریافت 
می کنند تا بتوانند فعالیت خود را انجام دهند، اما ســؤال این است که وقتی این 
افراد مدارک لازم از ســازمان امور مالیاتی و ســایر دستگاه های مربوطه دریافت 

می  کنند، آیا اتاق بازرگانی می تواند جلوی آنها را بگیرد؟
عضو هیئت رئیســه اتاق بازرگانی تهران دربــاره برخی کارت  های بازرگانی 
شناسایی شده که مربوط به افراد مسن و روستائیان بوده و از این کارت  ها توسط 
برخی افراد سوءاستفاده شده است، گفت: کارت هایی که به عنوان کارت های افراد 
مسن مطرح شده، در یکی دو استان مثل بوشهر اتفاق افتاده است و به اتاق بازرگانی 
بوشهر هم توصیه هایی در این زمینه شده تا نظارت بیشتری داشته باشد، اما چنین 

مواردی را در استان هایی مثل تهران یا اصفهان نمی توان به راحتی پیدا کرد.
واحدی با بیان اینکه باید نظارت دقیق تری از طرف دســتگاه های مربوطه بر 
کارت های بازرگانی صورت گیرد ادامه داد: سازمان امور مالیاتی و گمرک می توانند 
در این زمینه نظارت دقیق تری داشته باشند تا فضا به دست کسانی که فرار مالیاتی 
انجام می دهند نیفتد. البته اتاق های بازرگانی هم باید نظرات بیشتری داشته باشند 
ولی نباید به گونه ای فرافکنی شود که مشکلاتی که مربوط به گمرک و سازمان 

امور مالیاتی است متوجه اتاق بازرگانی شود.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود تصریح کرد: یکی از پیشــنهادات 
وزیــر صنت، معدن و تجارت این بود کــه افرادی که می خواهند کارت بازرگانی 
بگیرند دو یا سه سال سابقه فعالیت اقتصادی داشته باشند. اما سؤال این است که 
فردی که امروز می خواهد مثلا واردات انجام دهد از کجا سابقه کاری بیاورد؟ مگر 
می توان به آن فرد گفت که نباید کار کنی و اول باید بروی دلالی انجام دهی تا 
سابقه کاری به دست آوری!؟ این خلاف اشتغال زایی و مردمی شدن اقتصاد است.

واحدی همچنین با بیان راهکاری عنوان کرد: اگر قرار است که تصمیم جدید 
در خصوص کارت های بازرگانی گرفته شود این  امر تنها به  اتاق بازرگانی مربوط 
نمی شود، بلکه باید کارگروهی از دستگاه های مربوطه اقتصادی با رویکرد اقتصاد 
مقاومتی، اشــتغال زایی و شفافیت تشکیل شود و ســاختاری را برای کارت های 

بازرگانی تعریف کنند.
گفتنی است، از مدتی پیش بار دیگر بحث کارت های اجاره ای و سوءاستفاده های 
میلیاردی به وســیله این کارت  ها از افراد مسن و روستائیان در ازای مبالغ اندک 
مطرح شد. اتفاقی که باعث شده افراد اصلی که به وسیله این کارت ها واردات های 
بزرگی انجام داده اند فرار مالیاتی انجام دهند و هویت شان هم شناسایی نشود. به 
دنبال این موضوع غلامحسین شافعی - رئیس اتاق بازرگانی ایران - از تنظیم یک 
شیوه نامه جدید برای کارت های بازرگانی به منظور جلوگیری از سوءاستفاده های 

پیش آمده خبر داد.

معاون ســازمان توســعه تجارت گفت: میزان صادرات خدمات در 
بخش های گردشگری، ترانزیت، فناوری اطلاعات و خدمات فنی مهندسی 

امسال جمعا 6/5 میلیارد دلار بوده است.
محمدرضا مودودی در گفت  وگو با خبرگزاری فارس درباره وضعیت صادرات 
خدمات اظهار کرد: میزان صادرات خدمات در بخش های مختلف )گردشــگری، 
ترانزیت، فناوری اطلاعات و خدمات فنی مهندسی( در شش ماهه ابتدای امسال 
6/5 میلیارد  دلار بوده اســت. این رقم نســبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 
نداشته است و در مقایسه با سال گذشته در صادرات خدمات 9 درصد عقب هستیم.

مودودی با اشاره به صادرات 75 میلیون دلاری در حوزه فناوری اطلاعات گفت: 
صادرات این بخش نسبت به مدت مشابه 50 درصد افت داشته اما در شش ماهه 
ابتدای امسال، صادرات خدمات فنی و مهندسی یک میلیارد و 650 میلیون دلار 
بوده که نســبت به سال گذشته 45 درصد رشد داشته است. همچنین در حوزه 
گردشگری در شش ماهه ابتدای امسال سه میلیارد و 800 میلیون دلار صادرات 
داشــته ایم. وی خاطرنشــان کرد: برنامه وزارت صنعت برای صادرات خدمات در 
سال جاری 18 میلیارد ریال بوده که با توجه به میزان صادرات تاکنون پیش بینی 

می شود 10 میلیارد دلار از رقم پیش بینی شده محقق شود.
معاون توســعه سازمان توسعه تجارت با اشــاره به اینکه عراق، افغانستان و 
آمریکای لاتین مقاصد صادراتی خدمات بوده است گفت: در تلاش برای صادرات 

خدمات فنی و مهندسی به تاجیکستان، سریلانکا و قزاقستان هستیم.

واردات بی رویه وزارت راه 
را  نعمت زاده  از خارج صدای 

هم درآورد.
به گزارش ایسنا، وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، در آیین افتتاح 
کارخانــه تولیــد ریــل ملی در 
ذوب آهن اصفهان گفت: ریلی که 
تولید می شود با فولاد مورد تایید 
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی 

ایران است.
محمدرضــا نعمت زاده اضافه 
کرد: تیرآهن هــای بازپهن که با 
کمبود آن در کشــور مواجهیم 
بلافاصله در همیــن خط تولید 

خواهد شد.
وی با تقاضا از وزارت راه جهت 
اســتفاده از ریل تولید داخلی در 
تقاضامندیم  اظهار کرد:  پروژه ها 
وزارت راه در بهره بــرداری و یــا 
نوسازی راه آهن کشور سفارشات 
خارجــی خــود را کاهش دهد. 
اگرچه وجود فاینانس برای خرید 
ایجاد  انگیــزه  از خارج کشــور 
می کند. امیدوارم طلســم خرید 
ریل از خارج کشور شکسته شود و 
به سمت تولیدات داخلی، صادرات 

و بازاریابی حرکت کنیم.
نعمت زاده اضافه کرد: از 33 

طرحی که در راســتای اقتصاد 
مقاومتی به وزارت صنعت، معدن 
و تجارت ابلاغ شده بود، تاکنون 
14 طرح به بهره برداری رســیده 
اســت که بهره برداری از کارخانه 
تولیــد ریل ملــی در ذوب آهن 
اصفهان یکی از این طرح ها بوده 
اســت و امیدواریم تا پایان سال 
باقی طرح هــا نیز به بهره برداری 

برسد.
کــرد:  اضافــه  نعمــت زاده 
همچنین قــرار بود 5000 طرح 
نیمه تمام نیز تکمیل شــوند و 
به بهره برداری برسند که تاکنون 
2900 طرح به بهره برداری رسیده 
و امیدواریم تا پایان سال بتوانیم 
تمام این 5000 طرح را تکمیل 

کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت 
اضافه کرد: تاکنون 15000 واحد 
صنعتــی و تولیدی در کشــور 
تســهیلات دریافــت کرده اند و 
11 هــزار میلیــارد تومــان از 
تسهیلات از طریق بانک ها تامین 
شده است. از بانک ها تقاضامندیم 
با واحدهــای صنعتی و تولیدی 
باشند  داشته  بیشتری  همکاری 

و پیچ سختگیری را شل کنند.

رئیس اتحادیه گوشت گوساله:

قدرت خرید مردم طی 2 سال اخیر 
بسیار پایین آمده است

یک کارشناس بازارکار:

به ازای هر فرد شاغل 
بیش از 2/5 نفر بیکار هستند

رئیس اتحادیه گوشت گوســاله گفت: مردم توان خریدشان بسیار 
پایین  آمده بطوری که حدود 2 سال است خرید گوشت کمتر شده است.
علی خندان روی جوان، در گفت وگو با »نسیم آنلاین« گفت: قیمت گوشت 
گوساله 4 ماه است که هیچ تغییری نداشته است زیرا عرضه گوشت آن قدر زیاد 
است که دام بر روی دست دامداران و گوشت بر روی دست قصاب ها مانده است.
وی ادامه داد گوشــت گوســفندی نیز مدتی اســت که به دلیل واردات از 
کشورهایی مانند گرجستان و ارمنستان نزدیک به هزار تومان کاهش داشته است.

وی با بیان این مطلب که گوشت گوساله بدون مخلوط در دست مشتری 35هزار 
تومان اســت، افزود: گوشت گوساله نیز از برزیل وارد کشور می شود و در اداره ها، 
سازمان ها و ارگان ها از این گوشت استفاده می کنند، بنابراین کمبود گوشت نداریم.

خندان روی جوان تصریح کرد: حدود دو ســال است که تقاضا برای گوشت 
بسیار کمتر از سال های قبل شده و دلیلش نیز این است که مردم توان مالی شان 
کاهش یافته اســت، بنابراین همین موجب می شود تا بازار کشش افزایش قیمت 

را نداشته باشد.

فــت  یا ر د غــم  علیر
حقوق های 100 و 200 میلیونی 
از ســوی مدیــران دولت 
اقتصاد  وزیر  معاون  یازدهم، 
نجومی  حقوق  اظهارداشت: 
جایی وجود نداشــته بلکه 
پرداخت هــای غیرمتعارف 
ناشــی از ابهام در مقررات 

رخ داده بود!
حسین قضاوی در گفت وگو با 
تسنیم درباره اقدامات انجام شده 
در وزارت امور اقتصادی و دارایی 
مبنــی بر بازگشــت حقوق های 
نجومی به خزانه، اظهار داشــت: 
دولت به صــورت جدی اصلاح 
قوانیــن و مقــررات را آغاز کرد 
ضمن آنکــه در ضوابط اجرایی 
بودجــه نکاتــی را در ارتباط با 
پرداخت حقوق در ســال جاری 

اضافه کرد.
وی در ارتباط با توقف پرداخت 
تســهیلات به کارمندان با دستور 
وزیر اقتصاد نیز اینطور توضیح داد 

که پرداخت تسهیلات با دستور وزیر 
اقتصاد متوقف نشد، بلکه در زمان 
ابلاغ ضابطه اجرایی بودجه از سوی 
سازمان مدیریت قید شده بود که 
ضابطه پرداخت تسهیلات باید در 
کارگروهی مشخص شود. بنابراین تا 
تشکیل آن کارگروه قاعدتاً پرداخت 

تسهیلات مقدور نبود.
قضاوی در پاســخ بــه این 
پرســش کــه آیــا ســقف کل 
تســهیلاتی که کارمندان بانکی 
می توانند دریافت کنند به 250 
میلیون تومان کاهش یافته است؟ 
گفت: قبــلًا معیــاری که برای 
پرداخت تسهیلات به کارمندان 
وجود داشــت، 40 برابر حقوق 
بود. منتهی این 40 برابر حقوق 
سقف نداشت و برای عضو هیات 
مدیره و مدیرعامل که حقوقش 
فرضاً 8 میلیون تومان باشد، 40 

برابر غیرمتعارف بود.
معــاون وزیر امور اقتصادی و 
دارایی ادامه داد: برای اینکه وام ها 

غیرمتعارف نباشد علاوه بر معیار 
40 برابر حقوق ســقفی در نظر 
گرفته شده که تسهیلات پرداختی 

از آن سقف نباید بیشتر باشد.
گفتنی است اظهارات معاون 
طیب نیــا و تلاش او برای تقلیل 
حقوق های »نجومی و نامشروع« 
»دریافتی های  به  دولت  مدیران 
مطرح  حالــی  در  نامتعــارف« 
پیش  چنــدی  کــه  می شــود 
ســخنگوی دولت از مردم بابت 
حقوق های نجومی برخی مدیران 
در دولت تدبیر و امید عذرخواهی 
کرد و گفت: با اصلاح قانون، اجازه 
اینگونه سوء استفاده ها را در آینده 

نخواهیم داد.
همچنیــن علیرغــم توجیه 
تخلفات صورت گرفته از ســوی 
برخــی مقامات دولــت، رئیس 
جمهور در نامه ای به معاون اول 
ابــلاغ و تاکید کــرد که با دقت 
به این موضوع رســیدگی و اگر 
تخلفی صورت گرفته برخوردی 

قانونی شود و در بیانیه ای گفته 
بود که » از وزراء خواســته  ام تا 
به  پرداخت،  درخصوص هرگونه 
ویژه حقوق و مزایا، از بیت المال 
که شامل بودجه کل کشور و همه 
منابع عمومی است، حداکثر دقت 
را صورت دهند، تا خدای ناکرده 
دوباره ریشــه های تعمیق شده 
بی انضباطی مالی و رانت خواری 
مجدداً از گوشه ای سربرنیاورد، و 

تخلّف، توجیه نشود.«
اما با گذشت نزدیک به شش 
ماه از انتشــار فیش های نجومی 
دولت بــه جای عــزل مدیران 
اشرافی به دنبال رفع اتهام از آنان 
است. لذا با این روند احتمالا در 
آینده نه تنها مردم به این مدیران 
بدهکار خواهند شــد که باید از 

آنان عذرخواهی نمایند!
 شایان ذکر است، تلاش برای 
تلطیف چهــره دریافت کنندگان 
درحالی  نجومــی  حقوق هــای 
صورت می گیرد که رهبر انقلاب 

آن را »برداشت های غیرمنصفانه و 
ظالمانه از بیت المال« »نامشروع، 
گناه و خیانت به آرمانهای انقلاب 

اسلامی« خطاب کردند.
چنان که پیش از این نیز در 
گزارش های کیهان آمده اســت، 
ســخنان رهبر معظم انقلاب در 
خطبــه دوم نماز عید فطر قطعا 
دستورالعمل مبارزه با حقوق های 
نجومــی و یک دســتور و حکم 
حکومتی به سران سه قوه است 
که باید براســاس آن به وظیفه 
قانونی خود عمل کنند، در غیراین 
صــورت باید در پیشــگاه ملت 

پاسخگو باشند.
پنــج   دســتورالعمل  ایــن 
ماده ای که رهبر معظم انقلاب از 
مسئولان خواستند آن را با جدّیتّ 
در دستور کار خود قرار بدهند، 
عبارت است از: اول- این حقوقها 
و  غیرمنصفانه  برداشــت های  و 
ظالمانه از بیت المال نامشروع و 
گناه و خیانت به آرمانهای انقلاب 

اسلامی اســت. دوم- موضوع به 
فراموشی سپرده نشود و  رئیس 
جمهور و رؤسای دو قوّه دیگر باید 
این مسئله را دنبال کنند. سوم- 
این حقوق ها باید برگردانده شود. 
از  چهارم- سوءاستفاده  کنندگان 
قانون و مدیران متخلف و عوامل 
مســبب حقوق های نجومی باید 
برکنار و مجازات شــوند. پنجم- 
باید با اقدام جدّی اعتماد مردم 

را حفظ کرد.
به این ترتیب اگر قوه قضائیه 
به مطالبه مــردم و افکارعمومی 
برای برخورد با دســت اندازی به 
بیت المال از گذشته تا کنون پاسخ 
قاطع می داد این چنین شــاهد 
نبودیم  متخلفان  با  سهل انگاری 
و اکنــون نیز وظیفه قوه قضائیه 
توصیــه به دولت نیســت، بلکه 
برخورد قاطع با مدیران متخلف 
دولتی و اشد مجازات آنهاست و 
امیدواریم از این آزمون موفق و 

سربلند بیرون بیاید.  

سرویس اقتصادی -
یک اقتصاددان با اشاره به 
اینکه از ســوی دولت تاکنون 
کمکی به صنعت فولاد صورت 
نگرفته است، گفت: در صورت 
پیش بینی های  روند  این  ادامه 
افزایش تولید فولاد تا ســال 

1404 محقق نخواهد شد.
با  بهمن آرمــان در گفت وگو 
با اشاره  خبرنگار اقتصادی کیهان 
بــه وضعیت ایــران از تولید فولاد 
در جهان، اظهار داشــت: ایران از 
نظر تولید فولاد در رده 14 جهان 
قرار دارد ولی فاصله ایران با رقیب 
سیزدهم یعنی ترکیه، رقم بالایی 
در حدود 17 میلیون تن می باشد 
که قرار اســت با برنامه ریزی های 
صــورت گرفته تولید فــولاد ما تا 
ســال 1404 به 455 میلیون تن 

افزایش پیدا کند.
وی افزود: البته ترکیه هم برنامه 
دارد تا سال 2025 تولید فولاد خود 
را از 36 میلیون تن به 60 میلیون 

تن افزایش دهد.
این کارشــناس اقتصــادی با 
اشاره به اینکه فولاد کالایی شدیدا 
ادامه داد: حتی  استراتژیک است، 
کشورهایی که از عرصه صنعتی به 
عرصه فراصنعتی رسیده اند هم تولید 
فولاد را جدی گرفته اند، اگر نام 10 
کشور نخســت تولیدکننده فولاد 
را بررســی کنیم با پیشرفته ترین 
اقتصادهای موجود در جهان مواجه 

خواهیم شد.
آرمان با اشــاره به تعرفه 225 
درصــدی واردات فولاد در آمریکا 
خاطرنشان کرد: این در حالی است 
که نظام اقتصادی آمریکا مبتنی بر 
بازار آزاد بوده و این کشــور عضو 

ارشد WTO می باشد.

وی با بیان مثالی به تشــریح 
وضعیت فــولاد در ایران پرداخت 
و گفت: متاســفانه علی رغم اینکه 
واردات ورق ضدزنگمان حدود 120 
هزار تن )معادل 360 میلیون دلار( 
هست، ولی هیچ سرمایه گذاری در 
این زمینه صورت نگرفته و این در 
حالی است که با 800 میلیون دلار 
می تــوان کارخانه ورق ضدزنگ را 
ایجاد کرد و در عرض 2 سال شاهد 

بازگشت سرمایه بود.
این استاد دانشــگاه در پاسخ 
به این ســؤال که شنیده می شود 
ذوب آهن در حال ورشکسته شدن 
می باشــد، تصریح کرد: با توجه به 
ذوب آهن،  شده  انباشته  زیان های 

این موضوع قابل کتمان نیست.
آرمــان همچنیــن با اشــاره 
به تولیــد 3/6 میلیــون تنی این 
کارخانه در سال، بیان کرد: تولید 
در ظرفیت های زیر 5 میلیون تن 

اصلا اقتصادی نیست.
وی افزود: متاســفانه دولت در 
2 سال اخیر حمایت قابل توجهی 
از صنعت استراتژیک فولاد نداشته 
و سیاســت حمایتی ای را در این 
خصوص اتخاذ نکرده اســت. این 
اقتصاددان و کارشناس بازار فولاد 
با اشــاره بــه وضعیت  همچنین 

واردات فولاد به کشــور، دولت را 
تضمین کننده منافع مافیای فولاد 

دانست.
آرمــان همچنین با اشــاره به 
وضعیت رکود در بازار فولاد، اظهار 
داشت: در صنعت فولاد اصطلاحی 
وجود دارد به نام دره مرگ )افزایش 
قیمت سوخت فولاد در بازار جهانی( 
که هر 10 تا 15 ســال یک بار رخ 
می دهد که در سال های اخیر این 
مســئله قرین با رکــود اقتصادی 

کشور شد.
وی ضمــن تشــریح و ضعیت 
رکود اقتصادی کشور به صنایع در 
حال رکود مرتبط با فولاد نیز اشاره 
کرد : طبــق گفته  آقای نوبخت از 
370 میلیارد ریال بودجه عمرانی 
کشور، تا پایان ماه هفتم سال جاری 
تنها 10 درصد آن پرداخت شده و 
بخش ساختمان هم در شرایط رکود 
به سر می برد، یعنی به جای تولید 
یک میلیون و 200 هزار دلار واحد 
مسکونی طی سال، تنها 500 هزار 

واحد در حال ساخت می باشد.
این فعال اقتصادی صنعت فولاد 
با اشاره به بهبود وضعیت دره مرگ 
در بازارهای جهانی گفت: متاسفانه 
از سوی دولت تاکنون به این صنعت 
کمکی صورت نگرفته اســت و در 

صورت ادامه این روند، پیش بینی ها 
در خصوص افزایش تولید فولاد )تا 

سال 1404( محقق نخواهد شد.
آرمان با بیان اینکه دولت باید 
نفت  جلوی خودســری های وزیر 
درخصــوص افزایش قیمت انرژی 
را که سیاســت مشکوک و مخربی 
را دنبال می کند، بگیرد ادامه داد: 
این سیاســت باعث می شــود که 
اعلام  ســرمایه  گذاران پتروشیمی 
کنند قیمــت گاز طبیعی ایران 4 
برابر قیمت گاز طبیعی کشورهای 
حاشیه خلیج فارس بوده و در این 

زمینه سرمایه گذاری نکنند.
نهادهای  حتــی  افــزود:  وی 
شــبه دولتی هم سرمایه  گذاری در 
صنایع انرژی بر را یا متوقف کرده اند 
و یا به تاخیر می اندازند به این امید 
کــه در کابینه آینــده وزیر جدید 
تصمیم دیگری در راستای توسعه 

این بخش ها در نظر بگیرد.
این اقتصاددان در پایان با اشاره 
بــه اینکه حاکمیت بایــد بپذیرد 
که توســعه اقتصادی کشــور در 
گرو توســعه صنایع مــادر مانند 
پتروشــیمی،  فولاد، آلومینیوم و... 
هســت که در آنها مزیت نســبی 
داریــم، تاکیــد کرد: بــرای مثال 
برای خودکفایی در بحث شــکر، 
تنها پتانســیل مــا 5 کارخانه در 
است  اســتان خوزســتان  شمال 
ولی چغندرقند با هزینه ای بالا به 

استان های دیگر می رود.
وی ادامه داد: اگر دولت عزمش 
را جزم نکند و کمک های جدی به 
صنایع استراتژیک نکند، رسیدن به 
هدف های تعیین شده ای مانند 55 
میلیون تن فولاد، 160 میلیون تن 
محصولات پتروشیمی و خودکفایی 

در شکر، ممکن نخواهد بود.

یک اقتصاددان در گفت وگو با کیهان:

دولت یازدهم کمکی به صنعت فولاد نکرده است

معاون برنامه ریزی ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: با 
اجرای طرح پیمایش در شش ماهه نخســت سال جاری، روزانه هفت 

میلیون لیتر در مصرف سوخت صرفه جویی شد.
شــهرام آدم نژاد در جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه سازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای اظهار کرد: با واگذاری فعالیت های جدید به سازمان راهداری 
و حمل و نقــل جاده ای اعتبارات مربوط به هزینه های جاری و پرســنلی و تملک 
دارایی سرمایه های استانی حوزه راهداری، مطابق مصوبه شورای عالی اداری، در 
قالب ردیف های متمرکز ملی از منابع عمومی دولت تامین می شود و اعتبار منابع 
عمومی سازمان از محل پیوست یک قانون و ردیف های متفرقه تامین خواهد شد.

معاون برنامه ریزی ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای به بیان عملکرد 
ســازمان در حوزه های مختلف در شش ماهه نخســت سال جاری پرداخت و از 
صرفه جویــی روزانه هفت میلیون لیتر در نتیجه اجرای طرح پیمایش ســوخت 

خبر داد.
آدم نژاد اظهار داشــت: با انعقاد تفاهم نامه ای با ســازمان بهینه سازی مصرف 
ســوخت، 65 هزار کامیون فرسوده با استفاده از اعتبارات موضوع بند )ب( ماده 
12 قانون رفع موانع تولید عملی خواهد شد و شرایط برای نوسازی آماده می شود 
و این اقدام می تواند نقش مهم در ارتقاء ایمنی، کاهش مصرف سوخت و افزایش 

بهره وری بخش حمل و نقل داشته باشد.

در حالی که وزیر راه وعده 
»آخر پاییــز« را برای ورود 
هواپیماهای  از  سری  اولین 
ایربــاس اعلام کــرده بود 
قائم مقام وی از ورود 5 تا ۹ 
فروند هواپیما در اواخر امسال 
از  نشان  که  است  داده  خبر 
ورود  در  ماهه  تعویق ســه 

هواپیمای نو ایرباس دارد.
به گزارش تسنیم، وزیر راه و 
شهرســازی اواسط تیر امسال با 
اشاره به ادامه مذاکره با بوئینگ و 
ایرباس برای خرید هواپیما گفته 
بود: توافقــات در این زمینه بر 
اساس موعد زمانبندی که اعلام 

کرده ام، اجرایی می شود.
عباس آخوندی در پاسخ به 
سؤالی درباه زمان ورود هواپیماها 
بــه ایران نیز گفــت:  باور کنید 
قرارداد خیلی پیچیده ای اســت 
و در خصــوص زمــان تحویل 
هواپیماهــا بنــده تعیین کننده 

نیستم ولی کار را انجام می دهیم.
حــدود یکماه پــس از این 
اظهارات، وزیــر راه در خصوص 
ایرباس  هواپیماهای  ورود  زمان 
گفته بود: » اواخر پاییز امســال 
در صورتی کــه مجوزهای لازم 
از سوی اوفک صادر شود، اولین 
سری از هواپیماهای ایرباس وارد 

کشور می شود.«
اما به نظر می رســد که ورود 
هواپیماهــای ایرباس که آمریکا 
مجــوز فــروش 17 فروند از آن 
را به ایران صادر کرده با موانعی 
روبروســت. چه آن کــه اخیرا 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی از 
ورود 5 تا 9 فروند هواپیمای نو 
به ناوگان هوایی کشور در اواخر 
سال جاری خبر داده، یعنی سه 
ماه دیرتر از زمان اعلام شــده از 

سوی وزیر راه.
فخریه کاشــان با اشــاره به 
برنامــه ورود هواپیمــای نو به 

ناوگان هوایی کشور، تصریح کرد: 
این هواپیماها اواخر امسال وارد 
کشور می شــود تا بتوانیم برای 
پروازهای قبل از عید و نوروز 96 
از آنها اســتفاده کنیم. وی البته 
ورود این تعداد هواپیما را منوط 

به رفع موانع اعلام کرده است.
با توجه بــه موانع موجود بر 
سر خرید هواپیماهای ایرباس و 
بوئینگ دور از انتظار نخواهد بود 
که ورود هواپیماها به سال آینده 

موکول شود.
شایان ذکر است، در پی سفر 
روحانی به اروپا در بهمن ماه 94 
دولت از قرارداد خرید 118 فروند 
هواپیمای ایرباس خبر داده بود. 
آخوندی در ادامــه درباره زمان 
گفته  ایرباس  هواپیماهای  ورود 
بــود که اواخر پاییز امســال در 
از  صورتی که مجوزهــای لازم 
ســوی اوفک صادر شود، اولین 
سری از هواپیماهای ایرباس وارد 

کشور می شود.
امــا بعدها معلوم شــد این 
قــرارداد تنها یــک تفاهمنامه 
بوده اســت که با کنار کشیدن 
بانک هــای تأمین مالی کننده از 
ترس تنبیه آمریکایی ها متوقف 
شــد. هرچند در ادامه گفته شد 
آمریکا اجــازه ورود 17 فروند از 
این هواپیماهــا را داد که همان 
هم برای چندمین بار به تعویق 

افتاده است.
ظاهرا بعــد از اینکه »خبر« 
انعقاد این تفاهمنامه برای اعلام 
پیــروزی در برجام به کار دولت 
آمد)!( این بار هم شاید ورود چند 
فروند هواپیما در آستانه انتخابات 
ریاست جمهوری به دولت یازدهم 
در اعلام دستاوردهای مذاکرات 

هسته ای کمک کند!
از ســوی دیگر تلاش دولت 
یازدهم برای خریــد هواپیما از 
غربی ها در شــرایطی است که 

خبرگــزاری دولتی ایرنا گزارش 
داد شرکت های هواپیمایی چین 
و روســیه در تلاش هســتند با 
افزایش همکاری ها در ســاخت 
مدل های مختلف هواپیما، اتکا به 
شرکت های بزرگ هواپیما سازی 
بویینگ و ایرباس را کاهش دهند.
از جمله شرکت های حاضر در 
نمایشگاه یازدهم هوافضای چین، 
کشور  این  »کوماک«  شــرکت 
کورپ«  ایرکرافت  »یونایتــد  و 
روسیه است که طرفین با نمایش 
یک مدل از هواپیما، دقیقا نوعی 
همکاری مقابله جویانه دو کشور 
را در برابر شرکت های اروپایی و 

آمریکایی نشان داده اند.
کارشناسی  اولیه  برآوردهای 
نشان می دهد که این هواپیمای 
دو موتــوره با بال های پهن خود 
می توانــد در آینده باعث شــود 
تا کشــورها اتــکای کمتری به 
بویینگ آمریــکا و ایرباس اروپا 

داشته باشند.
شــرکت »کوماک« که یک 
تولیدکننــده داخلــی دولتــی 
هواپیمــا به حســاب می آید در 
این نمایشــگاه اعلام کرده که از 
گسترده  همکاری های  اهدافش 
با روسیه برای کاستن از اتکاء به 

بویینگ ایرباس است.
با این حال در حالی که سایر 
کشــورها در تلاش برای کاهش 
وابستگی به خارج هستند، دولت 
یازدهــم به دنبــال وارد کردن 
انواع محصولات و هزینه کردن 
برای خریدهــای لوکس، مانند 
هواپیماهای گران قیمت می باشد 
که هر چند صنعت هوایی کشور 
را تقویت می کند اما به کار عده ای 
محــدود می آیــد و هزینه های 
ســنگینی را به کشــور تحمیل 
می کنــد و به عبارت دقیق تر در 
شــرایط کنونی اولویت کشــور 

محسوب نمی شود.

علیرغم وعده عباس آخوندی

دست وزارت راه باز هم به ایرباس ها نرسید

مدیر کل تامین اجتماعی 
غرب تهران بزرگ گفت: طرح 
بازرسی الکترونیکی درتامین 
اجتماعــی بــه زودی مورد 

بهره برداری قرار می گیرد.
ناهید حیدری، که در نشست 
شــورای اداری اداره کل غــرب 
تهران بزرگ در شعبه 10 تأمین 
اجتماعی در چهاردانگه ســخن 
می گفت، با اشاره به بهره برداری 
از طــرح ارائه خدمــات ویژه به 

کارفرمایــان خوش حســاب در 
شــعب 1 و 17 تامین اجتماعی 
گفت:  بــزرگ  تهــران  غــرب 
راه اندازی این طــرح؛ گامی در 
پاســخگویی  ارتقای  راســتای 
بــه مراجعه کننــدگان از جمله 
کارفرمایان می باشــد. این طرح 
کاملا پایه و اساس علمی داشته و 
مشارکت کارفرمایان در نحوه ارائه 

خدمات محقق می شود.
افــزود: در واحد  حیــدری 

متخصص  همکاران  پی  وی.آی.
و اخلاق مدار واحدهای نامنویسی، 
فنــی  و  درآمــد  مســتمری، 
بیمه شــدگان حضور دارند و در 
حال ارائه خدمت به کارفرمایان 
ویــژه هســتند و از آنجایی که 
خوش حســاب،     کارفرمایــان 
ســازمان را در ابقــای تعهدات 
به موقع خود یاری می رســانند، 
بنابراین سعی نموده ایم تا شرایط 
ویژه خدمت رســانی بــرای آنها 

فراهم کنیم.
وی در خصوص بهره برداری 
الکترونیکی برای اولین  بازرسی 
تامیــن اجتماعی گفت:  بار در 
بیــش از 70درصــد از فاز اول در 
شــعبه 25 نهادینه شده و مورد 
بهره برداری قرار گرفته اســت و 
با گســترش آن در سطح شعب 
تامین اجتماعی شاهد یک تحول 

بزرگ خواهیم بود.
مدیر کل تامیــن اجتماعی 

غرب تهران بزرگ هدف از طرح 
تحقق  را  الکترونیکی  بازرســی 
الکترونیک  تامیــن اجتماعــی 
دانســت و افزود: طرح بازرسی 
الکترونیکی با هدف شناســایی 
دقیق، روان ســازی و استاندارد 
بازرســی  فرایندهای  نمــودن 
کارگاه ها و جهت افزایش سرعت 
ارائه خدمات بیمه ای بدون حضور 
کارفرمایان و بیمه شدگان طراحی 
شــده و به مرحله اجرا درآمده 

است که در آینده نزدیک مورد 
بهره برداری قرار می گیرد.

حیدری همچنین گفت: یکی 
از مشــکلات در ارائه خدمات به 
ویژه در زمینــه تعهدات وجود 
تعدد شماره بیمه بود، اما در حال 
حاضر از طریق نامنویسی متمرکز 
این مشکل برطرف شده است و 
در کوتاه تریــن زمان ممکن فرد 
می تواند خدمات مورد نیاز خود 

را دریافت نماید.

مدیر کل تامین اجتماعی غرب تهران بزرگ:

طرح بازرسی الکترونیکی در تامین اجتماعی به زودی مورد بهره برداری قرار می گیرد

یک اســتاد اقتصاد دانشــگاه، درکانال تلگرامی خود با ذکر اتفاق 
عجیبی که در پرواز تهران-مشــهد هواپیمایی ماهان رخ داد، نوشت: 
وقتی بی تقوایی دست مایه اقتصاد و کسب و کار شود، برکت از زندگی و 

اقتصاد رخت بر می بندد.
حجت اله عبدالملکی نوشــت: وقتی سه شنبه شب )11 آبان ماه( ساعت 20 

سوار پرواز 1037 ماهان به مقصد مشهد شدیم، به اتفاق عجیبی برخوردیم.
وی با اشاره به هنجارشکنی و اقدام  ناشایست یکی از مسافران خانم که روی 
صندلی شــماره k ردیف 24 نشست، افزود: وقتی از دو نفر از مهمانداران خواهر 
درخواســت کردیم که به این خانم تذکر بدهنــد، هر دو گفتند: جزء وظایف ما 
نیست و ما به جز اعلام عمومی حفظ شئونات اسلامی در آغاز پرواز، اجازه نداریم 
به کسی تذکر بدهیم! یکی از خواهران مهماندار گفت: درباره این موضوع خیلی 

صحبت شده و در نهایت بنا شده به کسی تذکر داده نشود!
حتی وقتی یکی از خواهران مسافر خواست خودش به آن خانم تذکر بدهد، 
خواهر مهماندار با لحنی شبیه تهدید، انذار کرد که مسئولیت عواقب این کار به 
عهده خودت اســت! در نهایت تذکر توسط یکی از مسافران داده شد که البته با 

پرخاش و بی توجهی آن خانم همراه بود.
از مسئله اخلاقی داستان که بگذریم، عرض بنده درخصوص وجهه اقتصادی 
این اتفاق اســت.مدیران شرکت ماهان، که افرادی مسلمان و مومن هستند و به 
حرمت برخی هنجارشکنی ها واقف هســتند، علی القاعده در راستای »مشتری 
مداری« تصمیم گرفته اند که به هنجارشکنان تذکر داده نشود )به قول خواهران 

مهماندار پرواز مذکور!(.
البته این نوع از »مشــتری مداری« اصولا برای حفظ کرامت انسانی نیست، 
بلکه برای »کســب ســود بیشــتر« از طریق جلب رضایت همه طیف های افراد 

جامعه)!( است .
اما مسئولان محترم واحدهای اقتصادی توجه کنند که با ترک امر به معروف 
و نهی از منکر، که از مصادیق ترک تقواســت، هرگز ســود و برکت واقعی ایجاد 
نمی شود، بلکه برعکس، براساس وعده الهی، تقواست که باعث برکت و زیادی رزق 

و بهبود اقتصاد می شود، چه در سطح خرد و چه در سطح کلان .
خداونــد متعال در قرآن کریم می فرماینــد: اگر مردم ایمان بیاورند و تقوای 

الهی را رعایت کنند، برکات آسمان و زمین را بر آنها می گشاییم. )اعراف/96(
براساس سنت الهی در جامعه اسلامی »گناه« بهره وری اقتصاد و برکت )سود 

واقعی( را کاهش می دهد .
درخواست می کنم در راستای احیاء امر به معروف و نهی از منکر، این موضوع 

را به اطلاع همه، بخصوص مسئولان واحدهای اقتصادی، برسانید.
در ضمن لازم اســت همگی نسبت به امر به معروف و نهی از منکر حساس 

باشیم، چرا که روند موجود اصلا خوب نیست.
ســال 85 که در یکی از پروازهای ایرانی به ســمت ترکیه حضور داشتم، با 
وجود اینکه از آسمان ایران خارج شده بودیم، مهمانداران مرتب به چند نفری که 
هنجارشکنی کرده بودند تذکر می دادند. چند سال پیش هم در یک پرواز داخلی، 
مهمانداران نسبت به خواهری که همان هنجارشکنی را مرتکب شده بود بی تفاوت 
بودند، اما به درخواست ما به ایشان تذکر دادند، و حالا در سال 95 می گویند از 

ما خواسته شده است تذکر ندهیم)!(
ضمن تشــکر از مسئولان و کارکنان محترم شرکت ماهان، هدف از ذکر نام 
این شرکت این است که مسئولان محترم دستورالعمل ها را اصلاح کنند و یا در 
صورت نیاز، توضیحاتی در این خصوص ارائه نمایند و در صورت کذب بودن ادعای 

خواهران مهماندار به ایشان تذکر دهند.

یک کارشناس بازارکار با اشاره به اشتغال 27 درصدی جمعیت ایران 
گفت: به ازای هر فرد شاغل در ایران بیش از 2/5 نفر فاقد شغل در کشور 

وجود دارد.
فرامرز توفیقی کارشناس ارشد بازار کار در گفت وگو با فارس با ارائه توضیحاتی 
پیرامون آمارهای مرکز آمار ایران با، اظهار داشت: به استناد این آمارها در حال حاضر 
از جمعیت 78 میلیون و هشتصد هزار نفری ایران 22 میلیون نفر شاغل هستند.

وی افزود: به این ترتیب طبق این بررسی ها با اشتغال 27 درصدی جمعیت 
ایران، به ازای هر فرد شاغل در ایران بیش از 2/5 نفر فاقد شغل در کشور وجود 
دارد، به عبارت دیگر بار تامین هزینه های 3/5 نفر در ایران - شامل یک فرد شاغل 

و 2/5 فرد بدون شغل - برعهده یک نفر است.
این کارشناس بازار کار معتقد است که از جمعیت 79 میلیون نفری ایران 57 
میلیون نفر هیچ فعالیت شــغلی و اقتصادی در حال حاضر ندارند و فعال نبودن 
این جمعیت به معنای عدم مشارکت اقتصادی این افراد نیست، چرا که بخشی از 
این جمعیت را بیکاران و کسانی تشکیل می دهند که در جستجوی کار هستند.

توفیقی در ادامه با بیان اینکه »متغیر نسبت کل جمعیت به تعداد شاغلان« 
در سال های اوج درآمد نفتی ایران یعنی در سال های 1384 تا 1392 با شرایطی 
بدتر از قبل روبرو شــد، تصریح کرد: به طوری که این نســبت از سال 1384 تا 
پایان سال 1394 از حدود 3/3 به 3/5 رسیده است و این به معنای دشواری در 
تامین نیازهای خانوارها در ایران است. وی گفت: بررسی ها نشان می دهد که در 
صورت تحقق اهداف پیش بینی شده و در بهترین حالت، تعداد بیکاران ایران در 
پایــان قرن حاضر حدود 5 میلیون نفر خواهند بود. توفیقی با بیان اینکه آخرین 
آمارها نشانگر این است که در حال حاضر حدود 2 میلیون و 800 هزار بیکار در 
ایران وجود دارد، گفت: اگر شــمار شــاغلان ناقص به آن ها افزوده شود، این رقم 
به 4 میلیون و 800 هزار نفر می رســد. این کارشناس بازارکار ادامه داد: بیکاری، 
کاهش درآمد، فاصله گرفتن دستمزد با سبد معیشت خانوار، تعمیق رکود، عدم 
تجربه کاهش تورم در سبد خانوار به دلیل ایراد محتوائی تعیین نرخ تورم و سال 
پایه، عقب نگه داشتن دستمزد و عدم رعایت و اجرای صحیح قانون کار و قبول 
نکردن وظایف اجرای قانون از ســوی وزارت کار منجر به افزایش نارضایتی ها در 
میان قشر عظیم کارگری در ایران شده است. توفیقی در عین حال معتقد است 
که درگیر کردن وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی به بنگاه داری با ادغام شــدن 
در سازمان تامین اجتماعی که صندوقی غیرانتفاعی و صددرصد غیردولتی است 
و واگذاری کاملا غیرقانونی آن موجب افزایش تعداد شاغلان فقیر در کشور شده 
است، بنابراین این کاهش سطح درآمدها در نهایت منجر به روند صعودی آسیب های 
شدید اجتماعی شد. وی تاکید کرد: داشتن اندیشه غیرفرآیندی در حوزه روابط کار، 
دستمزد، اشتغال و امنیت شغلی و بسنده کردن به تامین رضایت صاحبان سرمایه 
در راســتای تامین سود کوتاه مدت سرمایه شان، موجب بروز این پدیده در حال 
حاضر شده است، پدیده ای بنام مرگ خاموش شاغلان فقیر را ایجاد کرده است.

با بهره برداری از ماشین ریخته گری شماره 5 فولاد مبارکه اصفهان 
1/8 میلیون تن به ظرفیت تولید فولاد کشور افزوده شد.

به گزارش خبرنگار کیهان از اصفهان، مدیرعامل فولاد مبارکه اصفهان در آیین 
بهره برداری از این طرح با اشــاره به اینکه هدف گیری تولید فولاد در افق 1404 
رسیدن به تولید 55 میلیون تن فولاد در کشور است تاکید کرد سهم تولید فولاد 

مبارکه از این میزان 25 میلیون تن و بیش از 50 درصد خواهد بود.
بهرام سبحانی با اشاره به اینکه 84 درصد تجهیزات و قطعات مورد نیاز در این 
مجتمع بومی سازی شده است خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه اصفهان به عنوان یک 
شرکت پیشرو در صنعت فولاد و محصولات فولادی نقش بزرگی را ایفا می کند.

وی در عین حال تصریح کرد: البته حفظ و توسعه این صنعت دارای اهمیتی 
راهبردی و غیرقابل انکار اســت و شایان توجه است این درخت پربار یک شبه و 

به راحتی به اینجا نرسیده است.
مدیرعامل فولاد مبارکه سپس طراحی و ساخت ماشین ریخته گری شماره 5 
در فولاد مبارکه را یک حرکت بلند در راستای اقتصاد مقاومتی بیان کرد و اظهار 
داشت: اجرای طرح ماشین ریخته گری شماره 5 برای 100 نفر به طور مستقیم و 

برای حدود 150 نفر به طور غیرمستقیم اشتغال ایجاد می کند.
وی افزود: کلیه مراحل طراحی، حمل و نصب تجهیزات ماشــین ریخته گری 
شماره 5 فولاد مبارکه در مدت 28 ماه و با سرمایه گذاری 5025 میلیارد تومان 

انجام شده است.
ســبحانی ادامه داد ظرفیت تولید فولاد مبارکه 5/4 میلیون تن اســت که با 

بهره برداری از این طرح به 7/2 میلیون تن افزایش یافت.
وی خاطرنشــان کرد با بهره برداری از این طرح، ظرفیت تولید فولاد مبارکه 

33 درصد و ظرفیت تولید فولاد کشور 12 درصد افزایش یافت.
گفتنی است در مراسم بهره برداری از این طرح اسحاق جهانگیری معاون اول 

حسن روحانی حضور داشت.
بر این اســاس بزرگترین کارخانه ریل غرب آسیا و ایستگاه یک میلیون تنی 

ریخته گری در ذوب آهن اصفهان با حضور مسئولان افتتاح شد.

ماشین ریخته گری شماره 5 فولاد 
مبارکه اصفهان به بهره برداری رسید


